
Uit de statenfractie Van de voorzitter

Flevoland

‘Een partij als het CDA zou juist de gevoe-
ligheid voor wie en wat kwetsbaar is 
naar voren moeten brengen en die levend 
houden. Juist daarin onderscheidt zij zich 
van andere partijen’. Dit waren de woorden 
van Jacobine Geel op het CDA-congres eind 
oktober. Jacobine Geel is voorzitter van de 
commissie Hertaling, die de 4 kernbegrip-
pen van onze partij, nl. Gerechtigheid, 
Gespreide verantwoordelijkheid, Solidariteit 
en Rentmeesterschap gaat actualiseren. Eén 
van de centrale begrippen van de commissie 
is het woord Compassie. Dit riep al meteen 
de nodige discussie op, want wat is dat 
compassie? Letterlijk vertaalt betekent dit 
woord com-passie: ”mede-lijden”. Ook wordt 
wel een link gelegd met het Griekse woord 
sumpatheia. In de Bijbel kom je het woord 
medelijden vooral tegen in de Evangeliën; 
bijna de helft van het aantal keren dat het 
begrip medelijden wordt genoemd, is dat 
in deze 4 Bijbelboeken, en ik denk dat dat 
geen toeval is. Het is erg gekoppeld aan het 
leven van Jezus. Jezus had medelijden met 
het volk dat hem volgde en geen eten had, 
Jezus had medelijden met zieken en Jezus 
kleurde het begrip in met zijn verhaal over 
de Barmhartige Samaritaan. Maar alleen 
compassie hebben, daar kan en moet het 
niet bij blijven. Uit compassie volgt actie. 
Zo licht de commissie-Geel het ook toe; per-
soonlijke geraaktheid gaat vooraf aan enige 
vorm van hulp. Hulp niet uit een soort van 
‘’zieligheidsgedachte’’, maar hulp vanuit 
oprechte compassie, oprechte overtuiging 
dat de relatie met  en hulp aan de mede-
mens, eenieder zelf meer mens maakt. Jezus 
wees ons daarin de weg en ik ben daar tot 
op de dag van vandaag door geïnspireerd. 
Met Kerst mogen we bij Zijn komst in de 
wereld weer stilstaan en ons daardoor voor 
een nieuw jaar 2012 laten inspireren. Ik 
wens u Gezegende Kerstdagen toe en een 
gezond, gelukkig en compassievol 2012.

Dinand Ekkel
Voorzitter Provinciale CDA-afdeling 
Flevoland

Vooruitkijken naar 2012: 

 het jaar van innovatie 
en rentmeesterschap!
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November is de maand waarin traditiegetrouw de 
begroting voor het volgend jaar centraal staat. Deze keer 
was het extra spannend: een toets op houdbaarheid en 
haalbaarheid van het in het voorjaar gesloten coalitieak-
koord: Flevoland, Uniek en Zelfstandig! Die toets heeft 
het college glansrijk doorstaan. Alle voornemens zijn 
vertaald naar haalbare uitvoeringsprogramma’s, die ons 
overigens in de loop van volgend jaar worden voorge-
legd. Dat is uniek. 

Deze begroting is als het ware een trendbreuk met voor-
gaande jaren: van hoogconjunctuur en voorspoed, naar 
recessie en bezuinigingen. Ook in dit college draagt het 
CDA, samen met de CU, verantwoordelijkheid. Dat bete-
kent dat wij mede leiding geven aan deze ombuiging van 
beleid. Meer aandacht voor beheer en goed rentmees-
terschap, minder a� ankelijkheid van het rijk en andere 
overheden, duidelijker focus op de kerntaak van de pro-
vincie. Dat we volgend jaar de consequenties van deze 
ombuiging zullen ervaren, dat is duidelijk. Organisaties 
worden gekort op hun subsidie, van sport- en welzijnsor-
ganisaties tot economische platforms. 

Als het goed is vermindert dit de bureaucratie en onno-
dige bestuurlijke drukte, en wordt de e� ectiviteit en 
innovatiekracht vergroot. Niet voor niets heeft onze gede-
puteerde de Flevolandse innovatieclusters ingediend bij 
minister Verhagen, en niet voor niets is er zoveel belang-
stelling uit het land voor ons revolving fund DE-on, ter 
stimulering van duurzame energiewinning in Flevoland!

Als we het niet goed doen, dan doen we aan kapitaalver-
nietiging en dat is voor een jonge provincie desastreus. 
Kortom: het wordt een zwaar jaar, maar ook een goed 
jaar. Een jaar waarin we de fundamenten leggen voor de 
toekomst: die van innovatie en rentmeesterschap. Een 
van de belangrijkste onderdelen van de – bij te sturen 
– investeringsagenda is het Oostvaarderswold. Daarom 
besteed ik hier extra aandacht aan.

Oostvaarderswold: 
Testcase voor bestuurlijke betrouwbaarheid!
Het Oostvaarderswold, een gebied in Zuid Flevoland, 
aangrenzend aan Zeewolde en Almere, is een gebied 
waarover in 2006 is besloten dit te bestemmen voor 
natuurontwikkeling en recreatie. Een aantal belangen 
komt hier bij elkaar: de wens om mee te werken aan de 
aanleg van de Ecologische Hoofdstructuur (EHS), een 
Europees project dat natuurgebieden met elkaar ver-
bindt, het compenseren van natuur dat wordt ingeleverd 
ten gunste van aanleg woningen en wegen, het creëren 
van meer diversiteit in de natuur (tegengaan van sterke 
teruggang van die diversiteit) en het creëren van een 
natuurgebied in de buurt van stedelijke gebieden voor 
de bewoners daar. 

De huidige regering heeft in het regeerakkoord 
opgenomen te willen stoppen met het huidige 

Oostvaarderswold gezien de torenhoge kosten die vooral 
het beheer van alle natuurgebieden in Nederland met 
zich meebrengen. Sinds 20 oktober 2010 is er een mora-
torium ingesteld in de verdere ontwikkeling, in afwach-
ting van een nieuw onderhandelingsakkoord tussen rijk 
en provincies over natuurbeleid. Het nieuwe onderhan-
delingsakkoord – dat eind december verwacht wordt - is 
de basis voor nieuwe planontwikkeling. De verwachting 
is dat er veel minder geld van het rijk komt dan het oor-
spronkelijk toegezegde bedrag; dus zal het plan moeten 
worden bijgesteld. Dat is precies wat het CDA wil: meer 
agrarisch natuurbeheer, meer toegankelijkheid voor 
burgers en het bevorderen van de biodiversiteit. Het 
natuurgebied moet aansluiten bij wat de bewoners in en 
om het gebied willen. De natuur en de ruimtelijke omge-
ving is van de burgers.

In de afgelopen weken en dagen is het Oostvaarderswold 
regelmatig in de media geweest. Het college van GS is 
op zoek gegaan naar private partijen om – vooruitlopend 
op het onderhandelingsakkoord met het rijk – alvast 
plannen te maken voor het gebied. Het zoeken naar 
private partijen om mee samen te werken, past in het 
coalitieplan: meer samenleving, minder overheid. De 
plannen die o.a. het WNF (Wereld Natuur Fonds) en 
Stichting Flevolandschap hebben ontwikkeld bevatten 
niet alleen die aspecten die het CDA belangrijk vindt 
(samenwerken met agrariërs, versobering, toegankelijk-
heid etc), maar ook onderdelen die het CDA niet heeft 
kunnen verzinnen (op safari in Zeewolde …). 

Dit zijn echter allemaal nog maar plannen, pas als bekend 
is hoeveel geld het rijk over gaat maken naar de provincie 
Flevoland, weten we wat het startkapitaal is waarmee 
gewerkt kan worden aan een nieuw plan. En dat bedrag 
zal een stuk lager zijn dan de formele  € 240 miljoen waar 
we recht op hebben. De CDA-fractie werkt momenteel zelf 
een aantal scenario’s uit: juridisch en fi nancieel, zodat we 
weten dat we daadwerkelijk kunnen kiezen voor de optie 
met de laagste fi nanciële risico’s. En als we het nodig 
vinden, gaan we een second opinion vragen aan een des-
kundig adviesbureau. Op die manier gaan we de stappen 
die het college van GS zet inzake Oostvaarderswold heel 
kritisch beoordelen, dat hebben we al op verschillende 
manieren aangekondigd.
In de komende maand(en), januari en februari 2012, 
komt er meer duidelijkheid. Aan Provinciale Staten 
wordt een tweetal besluiten voorgelegd. Gevraagd 
wordt om op hoofdlijnen in te stemmen met  een 
concept overeenkomst om de uitvoering van het 
Oostvaarderswold over te dragen aan de initiatiefnemers 
van het Consortium (WNF, Stichting Flevolandschap 

e.a.). Het tweede besluit richt zich op het vaststellen van 
het bestuursakkoord  “Decentralisatie Natuur” tussen 
het rijk en IPO (Inter Provinciaal Overleg).  Onderdeel 
van dit akkoord zijn de fi nanciële afspraken tussen rijk en 
provincie Flevoland over het Oostvaarderswold. 

Als CDA-fractie bereiden we ons voor op deze besluit-
vorming, waarbij we  goed gebruik kunnen maken van 
de bijdrage vanuit CDA Zeewolde en  CDA Almere. Als 
CDA Flevoland zijn we daar te gast geweest om door te 
praten over de toekomst van het Oostvaarderswold. 
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Bestuur en 
statenfractie wensen 
u fi jne kerstdagen en 

een gezond en 
gelukkig 2012

Samen op Facebook
Een van de belangrijkste middelen die wij aanko-
mende jaren zullen gebruiken is Social Media rich-
ting onze leden, media en kiezers. En Facebook is 
daarbij het Social Media waar mee wij graag com-
municeren met onze fans (CDA Leden en kiezers) 
Wij nemen u graag mee en daarom wordt op 
woensdagavond 18 januari 2012 voor u een gratis 
cursus Facebook gegeven.

Ga voor meer informatie en aanmelding naar onze 
website www.cda-fl evoland.nl

Heeft u vragen? 
Neem dan vooral contact 
op met ondergetekende. 

Edwin Vels, CDA burgerlid 
e-mail: Edwin@vels.nl
mobiel: 06 20 01 88 88

In het Oostvaarderswold komen alle CDA thema’s aan 
de orde: relatie natuur en landbouw, relatie natuur en 
wonen, zeggenschap over de ruimtelijke ordening dich-
ter bij de mensen, goed rentmeesterschap. Ook in onze 
achterban verschillen de wensen, belangen en voorkeu-
ren. De CDA-fractie in Flevoland hoopt van harte dat we – 
door de CDA krachten te bundelen – in staat zijn om het 
nieuwe rentmeesterschap vorm te geven in het nieuwe 
Oostvaarderswold. Daarbij doen we een appèl op al onze 
leden en afdelingen om hierin samen op te trekken en zo 
te getuigen van onze bestuurlijke betrouwbaarheid en 
degelijkheid!

CDA en 2012: het jaar van de hoop!
Ik hoop van harte dat 2012 voor het CDA het jaar van de 
wederopbouw zal zijn: dat we in staat zullen zijn geza-
menlijk de boodschap van geloof, hoop en liefde uit te 
dragen door middel van ons dagelijks werk en ons dage-
lijks handelen. Zodat mensen het verschil merken. Het 
CDA, dat staat ergens voor. Voor waarden die ons – zelfs 
in situatie van belangentegenstellingen – kunnen verbin-
den. Recht uit het hart.
 
Een hartelijke kerstgroet! 
Namens de CDA-statenfractie Flevoland,

Marianne Luyer
fractievoorzitter
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Vanuit de provincie is er veel 
behoefte aan meer en diep-
gaande uitleg over de eurocrisis 
en de visie van het CDA over de 
oplossingen. Op 2 november 
jl. spraken Corien Wortmann 
en Gerrit Terpstra tijdens een 

speciale avond rondom dit thema voor de achterban 
uit de provincies Utrecht en Flevoland. Er was een 
grote opkomst en na een inhoudelijk betoog van Gerrit 
over wat er aan de eurocrisis vooraf ging kon Corien 
direct dieper ingaan op de huidige stand van zaken. De 
vragen na afl oop waren overweldigend en er werd dan 
ook besloten om in het voorjaar weer snel een vervolg-
bijeenkomst te organiseren. Houd dit katern met een 
aankondiging daarvoor komend voorjaar in de gaten. 
Hieronder volgt een samenvatting.

De crisis in de Eurozone houdt onverminderd aan en 
is inmiddels de diepste crisis in het bestaan van de 
EU. Door de sombere stemming op de beurs en de 
moeizame weg naar een Europese consensus over 
een oplossing, draait de geruchtenmachine op volle 
toeren. Feiten over het belang en de meerwaarde van 
Europa en de Euro raken dan al te gemakkelijk uit het 
zicht. Het Europees Parlement is en blijft nauw betrok-
ken om onze economische en monetaire unie veel 
steviger te maken. Het 6pack voor versterking van het 
economisch bestuur in Europa heeft daarvoor de basis 
gelegd. We hebben nu een ona� ankelijke begrotings-
commissaris die lidstaten op de vingers kan tikken en 
sancties kan opleggen. De acute crisis is helaas nog 
steeds niet tot bedaren gebracht, daarom staan we de 
komende maanden voor verdergaande stappen. 
Inmiddels is de  Europese Commissie met nieuwe voor-
stellen gekomen om de begrotingsdiscipline verder aan 

te scherpen en de  rol van de Commissie als ona� anke-
lijke begrotingsautoriteit te versterken. In de voorstellen 
kan de Commissie al bij het opstellen van de nationale 
begroting aanwijzingen geven als deze niet in lijn is 
met de gemaakte begrotingsafspraken voor de euro. 
Deze aanbevelingen zijn niet bindend, maar werken 
wel bezwarend bij het opleggen van een boete als de 
Europese begrotingsnormen daadwerkelijk worden 
overtreden. De Commissie kan dan vragen om extra 
informatie, inspecties uitvoeren samen met de Europese 
Centrale Bank of een onderzoek starten naar de stevig-
heid van de bankensector. Wanneer een lidstaat in de 
fi nanciële problemen dreigt te raken moet het toezicht 
steeds verder worden opgeschroefd en moet Europa 
een lidstaat op de vingers tikken. Uiteindelijk volgen er 
boetes en kunnen zelfs subsidies worden ingetrokken. 
Tot zover.

Er zijn ook lichtpuntjes, een aantal belangrijke feiten en 
weetjes, die onder dreigen te sneeuwen in de stroom 
aan berichtgeving:
•  Deelname van Nederland aan de Europese Unie 

zorgt voor één gemiddeld maandsalaris voor iedere 
Nederlander extra. 

•  Export vanuit Nederland naar Italië en Spanje is veel 
hoger dan naar de VS en China bij elkaar . Wij verdienen 
veel aan export naar zuidelijke lidstaten dus het is voor 
ons belangrijk om die landen erbij te houden. Goed 
voorbeeld is de bloemensector die heel hard geraakt zou 

worden en ook nu al schade ondervindt van de slechte 
economische situatie in bv Italië. 

•  De koopkracht in de EU is historisch stabiel (infl atie in 
2011 2,6%.) De koers ten opzichte van de Dollar schom-
melt tussen de 140 en 135. Dat was ongeveer 1 op 1 bij 
de invoering van de Euro. Dit betekent dat ten opzichte 
van 2002 het spaargeld van een Nederlander fors in 
waarde is gestegen ten opzichte van het spaargeld van 
een Amerikaan.

•  Het tekort op de begroting in de VS is meer dan twee 
keer zo hoog als in de Eurozone (2011). De staatsschuld 
van de VS bedraagt in totaal 14500 miljard Euro, in 
totaal 109% van het BNP, dat van de Eurozone 85% van 
BNP (2010). De Eurozone staat er als geheel dus beter 
voor als het om staatschuld gaat.

•  Volgens onderzoek van UBS zijn de kosten voor een sterk 
land dat de Eurozone verlaat alleen al in het eerste jaar 
20 tot 25% van het BNP, voor een zwak euroland kan dat 
oplopen tot 50% van het BNP. 

Als u mij op twitter volgt krijgt u bijna op dagelijkse basis 
een direct zicht op mijn werkzaamheden in het Europees 
Parlement en mijn visie op de eurocrisis. Twitter bericht 
30-11-2011: “Mn inschatting IMF, ECB, allemaal nodig, 
maar werkt alleen als lidstaten bereid zijn tot zeer forse 
stap economische en monetaire integratie.”

Corien Wortmann-Kool
CDA lid van het Europees Parlement

Lichtpuntjes in de Eurostorm, een avond met Corien 
op het provinciehuis en de nieuwe voorstellen van 
de Europese Commissie

Ik wens u alvast een gezegend kerstfeest en een gezond 2012!


